
Beslutningsprotokol for Knebel-Rolsø-Agri-Egens Menighedsråd. 

Dato: 29.09-2022 kl. 17.00.-19.00  

Mødested: Agri Graverhus 

 

 

Til stede: Oda Skov Andersen (OSA), Elisabeth Carstensen (EC), Anne Hansson (AH), 
Bent Caspersen (BC), Rikke Borup Hansen (RBH), Alice Bonde Nissen (ABN), Claus 
Rasmussen (CR), Peter Ruben Larsen (PRL), John Mahler (JM), Lene Duun (LD), Oda 
Skov Andersen (OSA)  

Vigtige Links: Opslagstavle og Arrangementskalender 

 

Dagsordenspunkt Beslutninger 
 

 
1.Godkendelse af 
dagsorden.  
 

 
Godkendt 

 
2. Godkendelse af 
referat fra sidste 
møde. 

 
Godkendt 
 
 

 
3.A. 
Beslutningspunkt.  
 

 
Udkast til endeligt budget 2023. 
Der skal findes en besparelse på 100.000 kr. Hvor kan vi spare?  
 
MR har besluttet følgende besparelser: 
 
Reduktion af udgifter kalkning skæres ned til 50.000, taxakørsel til 5.000, 
udsmykning til i kirken 3.000, leje af lokaler 3.000, diakoni til 4.000, foredrag 
til 25.000, vedligeholdelse af udenoms-arealer 4.000, udvendige 
vedligeholdelse af præstebolig til 3.000., kørsel reduceres til 1.500 kørsel, 
vedligehold af maskiner til 5.000, restbeløbet trækkes fra konsulentydelser.  
 
 

3.B. 
Beslutningspunkt 
 

 
Er det kirke-og kulturmedarbejderens rolle at mobilisere frivillige? I så fald, 
hvad er status med det? 

https://padlet.com/abod/KRAE
https://viaucdk-my.sharepoint.com/personal/abod_viauc_dk/_layouts/15/doc.aspx?sourcedoc=%7bd466bd40-06ce-495e-a59e-c3a324e40f18%7d&action=edit


Anne: udfordringen er at KK-medarbejder dækker 13 kirker, så det er svært. 
Der er to frivillige til et frivillige-team. Alle i MR kunne gå ud og finde en frivillig 
hver. Anne foreslår, at der annonceres i Kirkebladet og Facebook. 
 

3. C. 
Beslutningspunkt 
 

 
Skal der forplejning til gudstjenester? – Hvem står for det, og i det hele taget: 
hvem gør hvad til vores arrangementer? 
 
Alice foreslår Arrangementskalender, et fælles 
planlægningsredskab/dokument, som er online og opdateres løbende, og som 
kan give os et overblik over arrangementerne, hvad og hvor mange hænder, 
der er brug for, hvem der kan hjælpe med hvad. Alle har mulighed for at skrive 
i dokumentet – præst, gravere, mr-medlemmer og frivillige.   
 
MR beslutter, at det er nok med to til familie/spaghettigudstjenester. Der er 
brug for frivillig hjælp til opvasken og flytning af borde og stole ved 
familiegudstjenester. Det skal alt sammen fremgå af 
Arrangementskalenderen. Der er behov for minimum én fra menighedsrådet 
sammen med Kerstin.  
 

3. D. 
Beslutningspunkt 
 

 
Revisionsprotokol: 
Alle påtegningerne er godkendt, rundsendt og underskrevet. 
 

3. E Beslutningspunkt  
 

 
MR besluttede følgende dagsorden for det kommende Meninghedsmøde:  
 
Forslag til dagsorden: 

1. Årets gang (med udgangspunkt i Kirkebladet) 
2. Samarbejde med Zone 1 
3. Åbne kirkerummet – bruge kirken kreativt, Pilgrimsdag, Judits 

koncerter (Syddjurs Award) de fem kor. 
4. Biodiversitet 
5. Simon Aaen og Svend Brinkmann – sogneaftner i foråret 2023 
6. Forståelse for at der skrues ned for  
7. Frivillig-team med Camilla og Anne som tovholder. 

 
 

3. F. 
Beslutningspunkt 
 

 
El-strategi: På en normal søndag er der gudstjenester i 4 kirker i de to 
pastorater. Kan man forestille sig, at der nedlukkes én kirke på skift i de to 
pastorater? Hvis det skal ske, så skal nedlukningen gå op omgang. Og Anne 
skal koordinere det. Vi afventer provstiets undersøgelse af, hvilke kirker der er 
de dyreste at opvarme. Det er vigtigt, at ingen af kirkerne lukkes permanent.  

https://viaucdk-my.sharepoint.com/:w:/g/personal/abod_viauc_dk/EUC9ZtTOBl5JpZ7DoyTkDxgBkuf2Pz390FQ32LqxSSJVAw?e=DloxFe
https://viaucdk-my.sharepoint.com/:w:/g/personal/abod_viauc_dk/EUC9ZtTOBl5JpZ7DoyTkDxgBkuf2Pz390FQ32LqxSSJVAw?e=ghqt1e


 

 

Næste møde: torsdag d. 27. oktober – 2022, kl. 17.00-19.00 i Graverhuset i 
Agri. 

24. november 
26. januar (2023) 
23. februar (2023) 

 

 

 
_____________________________________________ 
Alice B. Nissen 
Sekretær 
 
 
 

Rikke kontakter Karl Åge og hører, hvad TVH har af planer. Vi skal have kigget 
på vores brugsadfærd af kirkerne. Arrangementer på den samme dag skal 
samles i stedet for at blive spredt ud på flere kirker. Man kunne lægge 
fleecetæpper ud på kirkebænkene. Vi skal ikke skære ned på medarbejdere.  
Vi slukker den udendørs belysning. Menighedsrådet skal lave en ansøgning til 
Stiftet igennem provsten.  
 
Skal vi forlænge vores el-kontrakt? John undersøger, hvorvidt kontrakten er en 
fastpris eller spotpris?  Oda beder om at få gensendt den nuværende EL-
kontrakt på mandag.  
 

3.I. Beslutningspunkt 
 
 

 



 


